
We built Strength,

Habitat for Humanity Egypt
Annual Achievments

Stability,
Self-reliance, through

Shelter

2021



نبنى القوة والاستقرار والاعتماد 
على الذات من خلال المسكن

هابيتات فور هيومانيتى مصر
الأنجازات السنوية ٢٠٢١

Habitat for Humanity Egypt
Annual Achievments

2021

through



Habitat for Humanity Egypt has been operating in Egypt since 
1989 and is registered as an international NGO at the Ministry 
of Social Solidarity (MOSS) under No. 23 of 2003.

8 Salah El Wakad St., Ard El 
Golf, Nasr City
Cairo, Egypt.

no@habitategypt.org
+202 2419 5161/2
+202 2419 5163

Find us on these social networks
@Habitat for Humanity Egypt

About
Habitat for Humanity Egypt (HFHE)

Habitat for Humanity Egypt

www.habitategypt.org



تابعونا على منصات التواصل الاجتماعي
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تعمل هابيتات فور هيومانيتى فى مصر منذ عام ١٩٨٩ وهى مسجلة 
كمنظمة دولية غير حكومية فى وزارة التضامن الأجتماعى تحت رقم 

٢٣ لعام ٢٠٠٣.

عن المنظمة
هابيتات فور هيومانيتى مصر 

٨ شارع صلاح الوقاد، أرض 
الجولف، مدينة نصر

القاهرة، مصر
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Introduction
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Habitat for Humanity Egypt (HFHE) works in forty communities in five 
governorates in Egypt, most recently its geographical focus has been directed 
towards Upper Egypt in Minya and Beni-Sueif, where there has been a dire need 
for housing interventions. HFHE has improved the housing conditions of more 
than 40,000 homes in these locations through strategic local NGOs partners who 
work closely with Habitat to provide housing services to vulnerable low-income 
communities to improve the functionality, quality and safety of their homes.

Housing services range from providing Housing Micro-Finance (HMF) loans as 
well as, Water, Sanitation and Hygiene (WASH) loans to community members, 
who would otherwise be unable to secure loans through formal funding 
opportunities due to their income level. In addition, HFHE provides Housing 
support services to improve housing quality.Moreover, HFHE builds capacities 
and raise awareness of local partners, beneficiaries and technicians to ensure 
better knowledge and practices as well as the importance of adequate housing.

vision
To create inclusive adequate housing for 
low-income vulnerable communities 
through developing a collaborative and 
enabling housing eco-system.

mission
Maintain dignities through strong 
partnerships, volunteerism and 
community engagement to provide 
inclusive innovative housing solutions.



المقدمة
تعمل هابيتات فور هيومانيتى مصر ضمن أربعين مجتمعًا داخل خمس محافظات 

فى مصر، وقد تم توجيه تركيزها الجغرافي مؤخرًا نحو صعيد مصر في محافظات 
المنيا وبني سويف، حيث كانت هناك حاجة ماسة للتدخلات فى مجال الإسكان.

قامت هابيتات مصر بتحسين ظروف السكن لأكثرمن ٤٠٫٠٠٠ منزل فى هذة المواقع 
من خلال شركاء استراتيجيين من الجمعيات الأهلية المحلية والتى تعمل بشكل 

وثيق مع هابيتات لتوفير خدمات الإسكان للمجتمعات المهمشة ذات الدخل 
المنخفض لتحسين وظائف وجودة وسلامة منازلهم. 

تتراوح خدمات الأسكان ما بين تقديم قروض دوارة متناهيه الصغر بالأضافة الى 
قروض خاصة بالمياه و الصرف الصحى و النظافه العامه لأفراد المجتمع غير 

القادرين على تأمين قروض من خلال فرص التمويل الرسمية بسبب مستوى 
دخلهم .بالأضافة الى ذلك تقدم  هابيتات خدمات الدعم الفنى الهندسي لتحسين 

جودة السكن. علاوة على ذلك تساهم هابيتات فور هيومانيتى مصر فى بناء 
القدرات و زيادة الوعى لدى الشركاء المحليين والمنتفعيين والفنيين لضمان 

تحسين المعرفة و رفع الوعى تجاه أهمية السكن الملائم.

الرؤية
العمل على تحقيق سكن لائق وشامل 

للمجتمعات الضعيفة ذات الدخل 
المنخفض من خلال تطوير نظام 

إسكاني تعاوني وتمكيني.

الرسالة
الحفاظ على الكرامة من خلال الشراكات 

القوية والعمل التطوعي والمشاركة 
المجتمعية لتوفير حلول سكنية مبتكرة 

وشاملة.



our Three
House

Habitat for Humanity International

نهج الثلاثة منازل
لمنظمة هابيتات فور هيومانيتي الدولية
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Housing Micro Finance Program 
HFHE works in partnership with 5 local NGOs. HFHE provides small loans for 
beneficiaries to renovate, repair and build their houses. During FY21, the 
program provided small loans to 1,596 families in 21 communities. HFHE also 
provides training and institutional capacity building to partner NGOs and local 
committee member volunteers to improve their capacity to manage HMF 
Programs and conduct case studies for beneficiaries.

أولاً برنامج التمويل متناهى الصغر للإسكان
تعمل هابيتات فور هيومانيتى مصر بالشراكة مع ٥ جمعيات أهلية . ويقدم البرنامج 

قروضًا صغيرة للمستهدفين لتجديد وإصلاح وبناء منازلهم. خلال العام المالى 
FY٢١ ، قدم البرنامج قروضًا صغيرة إلى ١٥٩٦ أسرة في ٢١ مجتمعًا. توفر هابيتات 

أيضًا التدريب وبناء القدرات المؤسسية للجمعيات الأهلية الشريكة والمتطوعين 
من أعضاء اللجان المحلية لتحسين قدرتهم على إدارة برامج التمويل متناهى الصغر 

وعمل دراسات حالة للمنتفعين.

1,499 عدد المنازل التى تم تطويرها
119 عدد الأسقف التى تم أنشائها
56  عدد المنازل التى تم تطويرها 

بشكل جزئى
الأستجابة للكوارث

20 منزل

إجمالي عدد المنازل التي تم 
الإشراف عليها في 2021

1685 منزل
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houses
1499 Total number of houses with 

interventions in 2021

Total number of houses 
supervised in 2021

Disaster Risk Reduction & 
Responses

Total number of families benefited 
from housing loans in 2021

1596
families

1685

before

houses

20
houses



Poorest of the poor initiative
HFHE doesn’t forget the right of vulnerable groups and poorest of the poor 
people, who cannot afford to repay loans to improve their housing conditions. 
HFHE seeks to obtain funding to improve their homes and encourages its 
partners NGOs to obtain local contributions for them. Almost every year, 
HFHE, through its partnership with local NGOs, is able to renovate homes for 
the poorest of the poor as subsidiary house ranging from 3 to %5 of the total 
loans distributed by HFHE each year.

ثانياً مبادرة أفقر الفقراء
لا تنسي هابيتات فور هيومنتي مصر أحتياج الفئات المهمشة وافقر الفقراء الغير 

قادرين علي سداد القروض من حقهم في تحسين منازلهم لذلك تسعي 
هابيتات للحصول على تمويل يخصص لمنازل افقر الفقراء وتشجع الجمعيات 

الشريكة في البحث عن مساهمات مجتمعية لتمويل بعض المنازل لهم. و تقريبا 
كل عام تستطيع هابيتات من خلال الشراكة مع الجمعيات الأهلية من تنفيذ 

منازل لأفقر الفقراء كمنح بنسبة تتراوح من ٣ الي ٥ ٪ من اجمالي القروض التي 
توزعها هابيتات في كل عام. 
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40 
Houses

Houses with interventions in poorest of the poor initiative in 2021
عدد المنازل التى تم التدخل بها ضمن مبادرة افقر الفقراء

before



Housing Support Services

HFHE is concerned with the idea of the housing quality standards by 
providing housing support services through a specialized engineering team 
who follows up on each house in all stages of construction or renovation, from 
the beginning of identifying the needs inside the house and during 
implementation until the completion of implementation, with the aim of optimal 
and proper use of all spaces inside the house as well as ensuring the quality of 
each construction step.

ثالثاً خدمات الدعم الفنى الهندسي
تهتم هابيتات فور هيومنتي بفكرة جودة المنزل الانشائية و ذلك عن طريق توفير 

خدمات الدعم الفنى الهندسي من قبل فريق هندسى متخصص يتابع كل منزل 
في كل مراحل الانشاء او التجديد من بداية تحديد الاحتياجات داخل كل منزل و اثناء 

التنفيذ حتى انتهاء التنفيذ و ذلك بهدف الاستخدام الامثل و السليم لكل 
المساحات الموجودة داخل المنزل و كذلك التأكد من جودة كل خطوه انشائية . 
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1510 
Houses Number of homes improved within the initiative this year

عدد المنازل المحسنة ضمن المبادرة هذا العام : ١,٥١٠ منزل

before



WASH Initiative
Believing in an attempt to reach one of the roots of the housing problem in 
Egypt and to protect and prevent the spread of Covid19- pandemic, HFHE has 
established and developed an initiative to solve the problem of water, 
sanitation and hygiene and to raise the community’s environmental 
awareness.  The initiative was implemented in villages of Minya Governorate 
through different activities.

رابعاً مبادرة المياه والصرف الصحى والنظافة الشخصية
ايمانا من منظمة هابيتات بمحاولة الوصول لإحدى جذور مشاكل الإسكان بمصر 
والحماية والوقاية من أنتشار وباء كوفيد ١٩ قامت هابيتات بانشاء وتطوير مبادرة  

لحل مشكلة المياه والصرف الصحى والنظافة العامة بهدف رفع الوعى البيئي 
للمجتمعات وقد تم تنفيذ المبادرة بقري محافظة المنيا.
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تطوير دليل للتوعية

تنطيم 3 أيام بيئية، مشاركة 120
متطوع

 تدريب عدد 10 رائدات صحيات 

اقامة  3 حملات توعية صحة عامة 
ونظافة بالمشاركة مع الجهات 

الرسمية والحكومية



- Developing WASH Manual
- Training 10 female health 
leaders 

- Conducting 3 public health 
and hygiene awareness 
campaigns in partnership with 
governmental authorities   

- Organizing 3 environmental 
days, participation of 120 
volunteers 

120
Volunteers



Protection during Covid-19
Habitat for Humanity Egypt has implemented the following activities 
with the aim of reducing risks during Covid-19 pandemic:

Organizing home visits for 300 families
Distributing 300 awareness guide.
Providing and distributing personal protective equipments.

خامساً الوقاية فى ظل جائحة كوفيد-١٩
قامت هابيتات فور هيومانيتى مصر بتنفيذ الأنشطة التالية بهدف تقليل 

المخاطر خلال جائحة كوفيد-١٩

تنظيم زيارات منزلية لعدد ٣٠٠ منزل
توزيع ٣٠٠ دليل توعية صحية

توزيع ادوات ووسائل للوقاية والحماية من الأمراض

300 
Families
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Organizing home visits for 300 families
Distributing 300 awareness guide.
Providing and distributing personal protective equipments.





Local Committes
HFH Egypt mobilized 402 local committees’ members volunteers in 
HMF program;

HFH Egypt mobilized 120 local volunteers in 3 Environmental Days in 3 
communities, they participated in cleaning, repairing and planting 
trees on the canal after removing the waste.

سادساً اللجان المجتمعية
قامت هابيتات فور هيومانيتى مصر ببناء قدرات عدد ٤٠٢ متطوعاً من 

أعضاء اللجان المحليه فى برنامج التمويل متناهى الصغر للإسكان.

قامت هابيتات فور هيومانيتى مصر بتعبئة عدد ١٢٠ متطوعًا محليًا من 
خلال ٣ أيام بيئية في ٣ مجتمعات  و قد ساهم المتطوعين فى اصلاح 

وزراعة الاشجار على القناة بعد ازالة المخلفات.
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٤٠٢ متطوعى اللجان المجتمعية الذين تم بناء قدراتهم فى ٢٠٢١

402 Local Committee
volunteers capacity built in 2021

Total number of local committee volunteer’s capacity built in 
2021:



Risk Reduction & Response (floods)
As a quick response to the disasters of the demolished houses located in the 
flood areas in the village of Senour, Beni Suef Governorate, HFHE has assisted 
20 homes of the poorest of the poor to ensure the protection these families.

سابعاً الأستجابة للكوارث(السيول)
كإستجابة سريعة لكوارث المنازل المتهدمة الواقعة فى مناطق السيول فى قرية 
سنور بمحافظة بنى سويف قامت هابيتات بمساعدة عدد ٢٠ منزل من منازل افقر 

الفقراء لضمان حماية ووقاية تلك الأسر.

before
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Volunteers Management & workcamps
HFHE focuses on how to raise awareness about the importance of housing for 
a healthier and more stable life for all beneficiaries and partners. It also works 
to promote volunteerism concept through mobilizing volunteers and 
organizing work camps for youth to ensure the implementation of knowledge 
exchange and better understanding of the importance of community volunteer 
work. 

In 2021 the work camps were resumed after being suspended the year before 
due to the conditions of the break out of Covid19- pandemic, by organizing a 
work camp for the students of New Cairo British International School.

ثامناً أدارة المتطوعين و معسكرات العمل 
تهتم منظمة هابيتات فور هيومانيتى مصر بكيفية رفع مستوى الوعى بأهمية 
الإسكان من أجل حياة أكثر صحة وأستقراراً لجميع المستفيدين و الشركاء. كما 

تعمل على نشر مفهوم التطوع من خلال حشد المتطوعين و تنظيم معسكرات 
عمل للشباب لتنفيذ تبادل معرفى وفهم أفضل لأهمية العمل التطوعى 

المجتمعى.

فى عام ٢٠٢١ تم أستئناف معسكرات العمل بعد التوقف نظراً لظروف جائحة 
كوفيد-١٩ العام السابق بتنظيم معسكر عمل لطلاب المدرسة البر يطانية الدولية 

بالقاهرة الجديدة.
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Total number of workcamps volunteers in 30 :2021 volunteers
إجمالى عدد المتطوعين فى معسكرات العمل ٢٠٢١: ٣٠ متطوع 

30
volunteers













The future plan of the 
organization next year
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